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Структура и объем дипломной работы
Магистерская диссертация состоит из оглавления, введения, 2 глав,

заключения, списка использованных источников и приложений. 80 с., 3 рис.,
5 табл., 77 источников, 5 приложений.
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Текст реферата
Объект исследования: любовные установки.
Предмет исследования: взаимосвязь удовлетворенности браком и

любовных установок в китайских семьях.
Цель исследования: определить характер взаимосвязи удовлетворенности

браком и любовных установок в китайских семьях.
Методы исследования:
1. «Методика «Установки на любовь и секс» («Цвета любви») (Аttitudes

about love and sex) К. Хендрик и С. Хендрик (в адаптации китайских ученых
и рекомендована для использования китайскими респондентами).
2. «Шкала удовлетворенности браком» (адаптирована для китайских

респондентов).
Полученные результаты и их новизна:
Исследование взаимосвязи удовлетворенности браком и стилей любви

проведено на китайской выборке респондентов, что позволо расширить
возможности учета культурных особенностей и правил семейной жизни
китайских мужчин и женщин. Выявлены половые различия в уровне
удовлетворенности браком и любовных установок в китайских семьях.
Установлена взаимосвязь показателей удовлетворенности браком и стилей
любви у китайских мужчин и женщин.
Достоверность материалов и результатов дипломной работы:
Теоретическими и методологическими основаниями данной работы

являются модель удовлетворённости браком Ю.Е. Алёшиной, подход И.А.
Фурманова к структуре любовных аттитюдов, типология любви Дж.А.Ли.



Репрезентативность выборки: в исследовании приняли участие 150
китайских респондентов в возрасте от 30 до 45 лет, состоящие в супружеских
отношениях, в том числе 75 мужчин и 75 женщина.

Полученные данные подвергались статистической обработке с помощью
пакета статистических программ SPSS 23.0. Процедура статистической
обработки данных включала корреляционный анализ (коэффициент
корреляции Спирмена). Значимые различия определялись с помощью U-
критерия Манна-Уитни.

Данное эмпирическое исследование выявило, что в китайских семьях
существует значимая взаимосвязь между удовлетворенностью браком и
любовными установками. Женщины в китайских семьях, характеризуются
более низкой удовлетворенностью браком, чем мужчины. В отношении
любовных установок, мужчины чаще демонстрируют романтический стиль
любви, а женщины – прагматичный. Партнерский стиль любви оказался
положительно связан с удовлетворенностью браком как у мужчин, так и у
женщин, однако эта взаимосвязь была сильнее выражена у женщин. Данные
результаты подчеркивают важность учета половых различий и культурного
контекста при изучении взаимосвязи любви и брака в современном Китае.

Результаты исследования вносят вклад в понимание особенностей
функционирования брака в китайском культурном контексте, учитывая
традиции и социокультурные факторы, влияющие на удовлетворенность
браком и формирование любовных установок.
Область возможного практического применения:
Результаты исследования позволяют углубить понимание природы любви,

сформировать правильный взгляд на брак и любовь, способствовать
семейной гармонии и социальной стабильности, повысить эффективность
помощи клиентам с плохими семейными условиями и многими семейными
проблемами, улучшить качество их жизни и играть роль в психологической
коррекции и обучении в этой области. Полученные данные могут
использоваться психологами в работе с китайскими мужчинами и
женщинами с учетом половых различий и культурных особенностей.

Annotation
The relationship between marital satisfaction and love attitudes in Chinese

families.
abstract of master's thesis / Shen Jiayi; BSU, Faculty of Philosophy and Social

Sciences, Department of Social and Organizational Psychology; research director
Svetlana Mikhailovna Shirko.

Structure and scope of the diploma work



The master's thesis consists of a table of contents, introduction, 2 chapters,
conclusion, list of references and appendices. 80 p., 3 figs., 5 tables, 77 sources, 5
appendices.
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Summary text
The object of the research: love attitudes.
The subject of the research: the relationship between marital satisfaction and

love attitudes in Chinese families.
The purpose of the research: to determine the nature of the relationship between

marital satisfaction and love attitudes in Chinese families.
Methods of research:
1. «Methodology «Attitudes about love and sex» («Colors of love») (Attitudes

about love and sex) by K. Hendrick and S. Hendrick (adapted by Chinese scientists
and recommended for use by Chinese respondents).

2. «Marital satisfaction scale» (adapted for Chinese respondents).
The results of the work and their novelty:
This empirical study revealed that in Chinese families there is a significant

relationship between marital satisfaction and love attitudes. Women in Chinese
families, as a rule, report lower marital satisfaction than men. With regard to love
attitudes, men more often demonstrate a romantic love style, and women - a
pragmatic one. Partner love style was positively associated with marital
satisfaction for both men and women, but this relationship was stronger for women.
These results highlight the importance of considering gender differences and
cultural context when studying the relationship between love and marriage in
contemporary China.

The results of the study contribute to the understanding of the peculiarities of
marriage functioning in the Chinese cultural context, taking into account traditions
and socio-cultural factors influencing marital satisfaction and the formation of love
attitudes.
Authenticity of the materials and results of the diploma work:
Based on maturity theory: This study combines the model of marital satisfaction

by Yu. E. Alshkina, the theory of the structure of love relationships by I. A.
Furmanov and the typology of love by D. A. Lee (the theory of six colors) and
establishes a strict methodological basis.
Recommendations on the usage: 150 Chinese married respondents (75 men and

75 women aged 30-45), covering the main age range of marriage, which
corresponds to the objectives of the study. SPSS 23.0 was used for the Mann-



Whitney U test (gender differences) and Spearman correlation analysis (variable
correlation), which is suitable for non-normally distributed data.

The results are quite clear: the attitude toward love is closely related to marital
satisfaction, and the stability of the marital relationship between husband and wife
has a significant positive effect on marital satisfaction.

3. Compared with men, Chinese women have more significant differences in
the indicators of "couple communication" and "philosophy of life". Women with
high marital satisfaction pay special attention to communication in marriage and
follow certain rules in family life.

4. There are significant differences between Chinese women and men in the
love attitude indicators "play" and "storage". There are no significant differences
between the sexes in the indicators of "lust", "pragmatism", "fanaticism" and
"philanthropy". 5. Regardless of gender, there is a correlation between the marital
satisfaction indicators "good character", "couple communication", "life outlook",
"conflict resolution" and the love attitudes "agape", "magic", "storge", "pragma"
and "eros".

The correlation between marital satisfaction and the love attitudes "eros" and
"agape" is higher in Chinese women than in men.

The data did not support the hypothesis of a relationship between men's love
attitude "storge" and "economic status". However, the data supported the
hypothesis of a relationship between women's love attitude "agape" and
"communication".

Possible practical application:
Studying the relationship between marital satisfaction and love attitude in

Chinese families can help people form a correct view of marriage and reduce their
fear of marriage and the tendency to not marry. Families with happy marriages can
reduce social conflicts caused by marital problems, maintain social stability and
reduce management costs. Couples with high marital satisfaction and good love
attitudes cooperate well in family economic decision-making and division of labor
in the household, which can improve family efficiency and optimize resource
allocation.
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